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PROTOKÓŁ NR X/2015 

 z X  sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 18 września 2015 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

- 10
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Ryszard Dziadak   - Członek Komisji Rewizyjnej 

3. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

4. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

5. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

10. Karol Sakowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Maria Smolarek   - Członek  Komisji Rewizyjnej 

12. Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

13.  Jan Tronina    - Członek Komisji Rewizyjnej                                                                                                                                                                                                                                                                

14.  Bronisław Światły  - Członek Komisji OZKiS 

15.  Zbigniew Wołowiec  - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

3. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

4. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

5. Barbara Żołędziewska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

6. Aneta Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

7. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

8. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

9. Marek Serweta   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

10. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

11. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 
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12.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

13.  Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

14.  Stanisław Grajoszek   - Sołtys wsi Kamion 

15. Tadeusz Ignasiak   - Sołtys wsi Mierzyce 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie X sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu IX  sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

5. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Wierzchlas 

za I półrocze 2015 r. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2015 r., 

b) zmian wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas 2015. 

c)  zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

w Łodzi. 

d)  zawarcia porozumienia z Powiatem Wieluńskim.  

7. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

8. Zakończenie obrad X sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

 

 

Punkt 1 

Otwarcie X sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał Panie radne i Panów 

radnych, Panią sołtys i Panów sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy, 

Wójta,  Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 

15 radnych, co stanowi kworum, przy którym, może obradować i podejmować 

uchwały Rada Gminy. 

 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 

Nie  było więcej uwag ani zmian w związku z tym Przewodniczący poddał  

projekt porządku wraz z dodatkowymi propozycjami pod głosowanie i przyjęty 

został jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
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Punkt 3  

Przyjęcie protokołu IX sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
 

 
 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia 16 lipca  2015 r. do dnia  18 września 2015 r., które  stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało one 

przyjęte do wiadomości. 
 

 

Punkt 5 

Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Wierzchlas za 

I półrocze 2015 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że temat 

szczegółowo omawiany był na posiedzeniach poszczególnych Komisji i radni 

zapoznali się z tematem, następnie poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy 

Barbarę Puczkowską  o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Łodzi Zespół Zamiejscowy w Sieradzu Nr IV/202/2015 z dnia 31 sierpnia 

2015 r. w sprawie opinii dotyczącej informacji o przebiegu wykonania 

przedłożonej przez Wójta Gminy Wierzchlas za I półrocze 2015 roku. 

Radni zapoznali się odczytaną opinii, nie mieli uwag i przyjęli powyższą 

informację jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

  

Punkt 6 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2015r.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił Skarbnik Gminy 

Teresę Nowak o wprowadzenie do tematu. 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak projekt uchwały został szczegółowo omówiony 

na posiedzeniach Komisji  nie zostały wprowadzone żadne dodatkowe zmiany 
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Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały Nr 

X/69/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

b) zmian wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił Skarbnik Gminy 

Teresę Nowak o wprowadzenie do tematu. 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas jest pochodna wprowadzonych zmian 

w budżecie Gminy Wierzchlas na 2015r. 

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały Nr 

X/70/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

c)  zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska w Łodzi. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił Andżelikę Kucharską 

– Bociąga o wprowadzenie do tematu. 

Andżelika Kucharska-Bociaga, gmina Wierzchlas złożyła wniosek do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi 

na zaciągnięcie pożyczki, która przeznaczona zostanie na zakup ciągnika 

rolniczego i kosiarki wysięgnikowej służących do utrzymania rowów i poboczy 

w gminie Wierzchlas. Zarząd Funduszu wyraził zgodę  w związku z czym 

będzie  można podpisać umowę  na zaciągnięcie pożyczki. Warunkiem 

podpisania umowy jest dostarczenie do Wojewódzkiego Funduszu  uchwały 

Rady Gminy Wierzchlas w sprawie zaciągnięcia pożyczki z WFOŚ i GW  oraz 

opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi, w związku z tym 

przygotowany został projekt uchwały w/w sprawie. Kwota pożyczki wynosi 

229 026,00 zł.   

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Andżelikę Kucharską-Bociąga o odczytanie projektu 

uchwały Nr X/71/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. 

Następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
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d) zawarcia porozumienia z Powiatem Wieluńskim 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji. 

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr 

X/72/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

Punkt 7 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 

1. Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk, chciałbym podziękować  

organizatorom za poświęcony czas na przygotowanie przepięknych Gminnych 

Dożynek, które odbyły się w tym roku w Mierzycach. Serdeczne podziękowania 

składam na ręce Pań radnych oraz Sołtysa wsi Mierzyce.  

Korzystając z okazji,  że w obradach sesji uczestniczy Pan Ryszard Dziadak – 

Prezes Gminny OSP chciałem serdecznie podziękować za gaszenie łąk 

w Wierzchlesie, a jest to temat bardzo skomplikowany i nie była to jednorazowa 

akcja. Proszę jeszcze o sprawdzenie czy ten pożar łąk został już ugaszony. 

Wójt – chciałem przybliżyć radnym temat gaszenia łąk – torfowisk 

w Wierzchlesie. Najpierw pługo–frezerkę otoczyliśmy teren, a  torf na łąkach 

w Wierzchlesie jest o miąższości od 70 do 1,70 cm. Pługo-frezarka  nie sięgnęła 

do gleby mineralnej bowiem taki jest warunek aby przerwać ogień  i żeby nie 

przedostawał się na kolejne pola. Zastosowaliśmy koparkę i wykopany został 

rów. Obecnie ogień jest otoczony, a obszar wynosi ok. 3 ha i kilka działek 

przestanie funkcjonować dlatego, że torf wypali się całkowicie i pozostanie 

popiół. Nie ma możliwości technicznych aby ten torf ugasić. Były wezwania 

straży i samochód wyjeżdżał kilka razy ale to nie miało sensu. Jedynym 

warunkiem który przerwał by tą sytuacja była by zmiana warunków 

atmosferycznych i duże opady deszczu.  W  obecnej chwili teren jest 

zabezpieczony. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk - jeszcze raz dziękuje za 

włożony wysiłek w gaszenie  

 

 

2. Sołtys Wsi Wierzchlas A Leona Maloekal chciałem zapytać co dalej z ul.  

Południową w Wierzchlesie. 

Wójt Krzysztof Bednarek – nie dawno podejmowana była uchwała przez Radę 

Gminy jak również przez Radę Powiatu w sprawie współfinansowania zadania 

na ul. Południowej. Gmina Wierzchlas  jak i Starostwo Powiatowe przekaże po 

6.000 zł. na to zadanie. Za 12.000 zł został opracowany projekt oraz 
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uzyskaliśmy pozwolenie na budowę. Z opracowanego projektu wynika, że są 

dwie inwestycje do zrealizowania. Nie tylko chodnik ale i kanalizacja burzowa. 

Najpierw musi zostać wykonana kanalizacja burzowa i czekamy na sesję Rady 

Powiatu w Wieluniu, która odbędzie się w dniu 28 września br. na której 

zapadnie decyzja o przekazaniu 25.000 zł na zakup materiałów na wykonanie 

kanalizacji. Naszym zadaniem będzie wykonanie tej  kanalizacji i dopiero 

wówczas będziemy mogli przystąpić do budowy chodnika. 

Być może przystąpimy do budowy chodnika jeśli  pozostaną środki z wykonania 

kanalizacji burzowej.  Oba zadania  jeśli chodzi o koszty są bardzo 

porównywalne. Kanalizacja jest niespodzianką, a wynikło to z tego, że na 

większości odcinka tego chodnika jezdnia jest idealnie prosta i powstają tam 

wszelkie zastoiny wody. Trzeba tą wodę zebrać i odprowadzić do istniejącego 

już kolektora burzowego, znajdującego się po lewej stronie jadąc w kierunku 

Przycłap. 

Sołtys Leon Makielak – dziękuję za szczegółowa odpowiedź.  

 

Punkt 8 

 

Zakończenie obrad X sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął  X sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

 

Obrady zakończono o godzinie 10
00

. 

 


